
Udenrigsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 6. januar 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

URU alm. del

Spørgsmål 95
Tue Magnussen skriver i et læserbrev med titlen ”Danmark sylter FN-konven-
tion” i Information 5. januar 2016: "Otte år efter, at Danmark underskrev FN's
konvention mod tvangsforsvindinger, har man stadig ikke ratificeret konventio-
nen - det er skandaløst. I forbindelse med underskrivelsen i 2007 udtalte den
daværende udenrigsminister Per Stig Møller (K): »Konventionen udfylder et
hul i det internationale menneskerettighedsværn. Vi ser, hvorledes autoritære
regimer overalt i verden lader folk forsvinde i stedet for at føre retssager mod
dem under betryggende retsgarantier.«. I dag har 51 lande ratificeret konven-
tionen - men Danmark er stadig ikke iblandt".
1) Er ministeren enig med Per Stig Møller i vurderingen af FN’s konvention
mod tvangsforflytninger?
2) Hvorfor har Danmark ikke ratificeret konventionen, og hvilke planer har mi-
nisteren for at ratificere konventionen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Nick Hækkerup
formand
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